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REFERAT AF KREDSBESTYRELSESMØDE 
D. 7. juni 2021  

 
Venlig hilsen 

          Lisbeth Schou, Kredsformand 
  

 

 

 
Dagsorden   Beslutninger 

Deltagere: Klaus, Pernille, Maria, 

Matilde, Maria, Kirsten, Vivi, Lisbeth 

og Tina 

 

 
 

 
 

Afbud: Kasper, Ulla J, Ulla H, Lene F og 

Finn 

 

 

 

Ref.:  Tina Hansen 

 

 
1. 

Bemærkninger til referat og 

beslutninger fra sidst 

 

Ingen bemærkninger 

2. 

Politiske sager til behandling  

 

2.a. Generalforsamling.    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dirigenter: Anders og Lise stiller gerne op 

igen. 

Lene K og Lene J skriver gerne referat. 

 

Vi stiller forslag om minimums dagsorden 

til 2022, så der næste år kun skal laves 

mundtlig beretning. 

Socialpædagogernes 

Landsforbund 

 

Kæpgårdsvej 2 A 

4840 Nr. Alslev 

 

Telefon 7248 6500 

Fax 7248 6510 

 

 

 

 

 

Ref.   

J.nr.   
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Da fremtidigt arbejde, blandt andet skal 

indeholde beslutningerne fra 

kongrestemadagene i august, laves 

fremtidigt arbejde først klart derefter. 

 

Vi håber meget på indstillinger til prisen. 

Har annonceret den flere gange i 

nyhedsbreve og på Facebook og ved 

møder. 

 

Anbefaler fortsat en størrelse på 

kredsbestyrelsen på 11 incl 2 frikøbte. 

 

Klaus, Maria, Kirsten, Matilde, Pernille, 

Vivi, Ulla H, Ulla J, Lisbeth og Tina 

genopstiller. 

Lene F stopper. Kasper ? 

Udover bestyrelsen skal der vælges 3 

kongresdelegerede. 

Lisbeth spørger Else og Finn om de vil 

være kritiske revisorer. 

Der holdes ikke TR møde før, da flere har 

tilkendegivet, at det bliver en lang dag. 

Men de får ½ dags frikøb 

KB mødes inden kl 13.00 til frokost og 

formøde. 

Beretning: 

Børn og unge: Klaus sender noget til børn 

og unge. Derudover barnets lov og 

familipleje området. 

Corona: også vigtigt med de gode 

læringer. Fordele og ulemper med 

hjemmearbejde. Flere borgere har taget 

mere initiativ. Balance med hj arbejde og 

at være syg. 

Retningslinjer fra Regionen om 

hjemmearbejdspladser sendes med ud 

med referatet. Nogle personaler har også 

været presset udi utrygge situationer. 

Personalemøder har flere steder været 

indstillet. 

Arbejdsmiljø: Pernille og Maria sender ind 

put. 

OK21: OK resultat + problematik om 

ligeløn/ 3 parts aftale. 

Voksen handicap området: Maria sender 

ind put. 

Psykiatri området skal tilføjes den skr. 

Beretning. 

Den mundtlige beretning bliver først 

udarbejdet efter sommerferien med flg 

emner: Corona- politisk indflydelse – 

evaluering af pædagog uddannelsen – 

Familiepleje området – kredskontoret – 

evaluering af specialområdet -tillidsvalgte 

– opfølgning af kongres. 

Budgetforslag for 2022 blev godkendt. 
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2.b. Corona 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

2.c. Folkemøde Møn 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

2.d Valg aktiviteter i forbindelse med 

kommunalvalg / regionalvalg 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kontoret er på vej tilbage til mere 

normale tilstande og vi begynder så småt 

at holde møder på kredskontoret og kører 

ud til lidt mere. Der er stadig mulighed for 

hjemmearbejdsdage, hvis opgaverne 

passer til det. 

Vi skal være obs på mulige 

problemstillinger ved flere 

hjemmearbejdsdage ude på 

arbejdspladserne. 

Flere har fået øjnene op for det 

fleksibilitet der ligger i e-learning, 

webinarer og on line møder. Det gælder 

om at finde den rette balance. 

 

FH kommunegruppe Vordingborg har 

nedsat en gruppe om Folkemøde Møn. 

Der bliver en fælles stand med en del 

forbund fra FH. Standen består af 3 telte, 

hvor hvert forbund kan stille op med en 

mindre bod med diverse materialer. Metal 

kommer med en hoppeborg. 

Den 20 august er vi udfordret af at vi alle 

er til kongrestemadag i Nyborg indtil 

15.30 

For at dække lørdag den 21 august ind, 

skal dem som ønsker at være med skrive 

tilbage om hvilket tidspunkt de kan / vil 

hjælpe på. Så vil der efterfølgende blive 

lavet en plan. 

Der er åbent fra 10-20 og der skal stilles 

op inden åbning. 

Lisbet indkalder Ulla, Maria, Klaus og Vivi, 

så de afklarer om der skal laves et debat 

arrangement. Af mulige emner blev 

nævnt:  

• Arbejdsmiljø – farligt 

arbejdsområde. 

• Manglende uddannet personale. 

• Rekrutteringsudfordringer. 

• Voksen handicap området udsultet 

– livskvalitet udfordret. 

• Faglighed som socialpædagoger. 

• Sundhedsfagligt pres på vores 

socialpædagogiske arbejdspladser. 

 

 

SL deltager i forskellige valg aktiviteter 

via kommunaludvalgene i FH. Dette vil 

der blive informeret mere om, når det er 

mere klart. 

Formål: At gøre kandidaterne klogere på 

os og vi bliver klogere på dem. 

Obs på at fortalt politikerne at de ikke 

altid, kun, skal lytte til deres embedsfolk. 

Men at det er en god ide at høre de 

berørte medarbejdere. 
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2.e. Økonomi 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

2.f. Hovedbestyrelsesmateriale 

 

 

 

 

 

 

Vigtigt at understøtte vores TR netværk i 

aktiviteter. Forcen ligger i 

lokalkendskabet. Vi skriver ud med 

opfordring til vores tillidsrepræsentanter 

om at arrangere lokale aktiviteter og 

tilbyder vores hjælp fra KB/ 

Kredskontoret. 

TR netværket i Guldborgsund er i gang 

med planlægningen og Klaus arbejder 

videre med dialogmøde i Vordingborg. 

Socialpædagoger som stiller op til valget 

bliver inviteret til møde på kredskontoret. 

Vi understøtter ikke kandidater med 

økonomi men kan støtte aktiviteter, der 

sætter fokus på det socialpædagogisk 

område /  problemstillinger. 

 

Ansøgning fra familieplejestyregruppen 

imødekommet, så de kan få dækket 

deltagergebyr og kørsel. Der opfordres til 

samkørsel. 

Indeværende regnskab behandles først 

når 2 kvartal foreligger, men første halvår 

bærer præg af aflyste arrangementer og 

mindre kørsel. 

Medlemstal + organisering drøftet. Der vil 

forsat være fokus på organisering på flere 

niveauer. 

 

Vedr. budgetforudsætninger for 2022 

anbefaler kredsbestyrelsen at følge 

indstillingen om at fastholde kontingentet 

i 2022 på baggrund af den særlig 

situation fra sidste år og i år, hvor der er 

sparet mange penge på grund af corona. 

3. 

Lukkede sager. Intet til lukket pkt. 

 

4. 

Orientering fra: 

 

4 a.  

KB-medlemmer, herunder fra de 

forskellige udvalg. 

 

Matilde: Der har været et mini seminar i 

uddannelsesudvalget, hvor de blandt 

andet hørte om diakon 

pædagoguddannelsen, hørte oplæg af 

Bent Madsen om læring på uddannelsen. 

Mange nyuddannede bliver overrasket, 

når de komme ud i praksis. 

Praktikvejledere mangler mange steder, 

at være klædt tilstrækkelig på til 

opgaven. 

Klaus: I Etisk udvalg har de hørt om 

forskning fra Rikke Lund om sociale 

relationer, som er den store værdi for 

livskvalitet. Etisk udvalg overvejer om 

Etisk værdigrundlag skal tilrettes efter 

læringen i corona perioden. 

Tina: I arbejdspladsudvalget der fokus på 

intro af AMR med indhold og materialer. 

Der bliver nu 2 årlige lønforhandlerkurser. 
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Ønsket om tilbud med personalejura bragt 

videre, flere kredse syntes det var en god 

ide. Der vil blive tilbudt et par fysiske 

dage, til de tillidsrepræsentanter der har 

gennemført TR basis on line. En forsker 

har fremlagt resultaterne om arbejdstid. 

At det er mere skadeligt, end først 

antaget at have lange vagter og mere end 

3 nattevagter i træk. Da der er flere 

dilemmaer i det og det vil være i modstrid 

med, hvad medlemmerne ønsker, vil det 

blive løftet til FH niveau. Dette for at vi 

som forbund ikke kommer til at blive 

spillet ud imod hinanden. Oplægget 

medsendes referatet. 

I Flere kredse har der været udfordringer 

med at få arbejdsmails, i forbindelse med 

elektroniske TR valg. Dette bliver forsøgt 

rejst højere oppe i systemet med KL og 

Regionerne. 

Økonomiudvalget: Har mest drøftet 

forudsætningerne for 2022, nyt 

medlemssystem og hvordan man fik de 

sparedede corona penge bedst muligt i 

spil, til glæde for medlemmerne. + hvad 

der kunne gøre for at undgå så høje 

negative renter. I år bliver det en udgift 

på ca 900.000 

 

 

4 b. 

Kontoret 

 

Beskrevet lidt under corona punktet. 

I uge 26-31 er der åbent for telefoner fra 

9-12 alle hverdag. 

5. Nyhedsbrev Næste nyhedsbrev udkommer start 

september. Med frist for indlæg den 24 

august. Indlæg fra arbejdspladserne 

efterlyses med kyshånd. 

6. Næste kredsbestyrelsesmøde Næste møde den 10 sept. 

7. Evt. Obs. Vi skal igen huske at starte møderne 

med en runde, om der er noget særligt, at 

være obs på. 

 

 

 

 

 

 


